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PROTOKÓŁ NR XXII/20 

Sesji Rady Gminy Gródek z dnia 30 listopada 2020 r. 

Obradom Sesji, które rozpoczęły się o godzinie 1000 w sali Gminnego Centrum Kultury 

w Gródku, przewodniczył Wieczysław Gościk – Przewodniczący Rady Gminy Gródek. 

Protokołowała Katarzyna Anchimowicz – podinspektor w Referacie Organizacyjnym w Urzędzie 

Gminy Gródek. 

Przewodniczący Rady na podstawie listy obecności stwierdził, że na stan 15 radnych, 

w obradach uczestniczy 15 radnych, co zapewnia regulaminowe quorum do podejmowania 

prawomocnych uchwał. 

Radni obecni na obradach XXII Sesji Rady Gminy podczas stwierdzania quorum: 

1. Radny Marek Antonowicz, 

2. Radny Grzegorz Borkowski, 

3. Radny Janusz Michał Cimochowicz, 

4. Radna Alina Gościk, 

5. Radny Wieczysław Gościk, 

6. Radny Jerzy Gryc, 

7. Radna Iwona Kalinowska, 

8. Radna Grażyna Kubiak, 

9. Radny Mirosław Nos, 

10. Radna Dorota Popławska, 

11. Radna Małgorzata Popławska, 

12. Radna Anna Petelska, 

13. Radna Monika Ratyńska, 

14. Radna Katarzyna Rogacz, 

15. Radny Andrzej Wysocki. 

(Listy obecności radnych oraz zaproszonych gości stanowią kolejno załącznik Nr 2 i 3 do niniejszego protokołu) 

Przewodniczący Rady poinformował, iż na stole protokolanta wyłożony jest protokół obrad XXI 

Sesji Rady Gminy. W trakcie dzisiejszej Sesji radni mogą wnosić poprawki lub uzupełnienia 

do protokołu, po czym zostanie on przyjęty i podpisany. 

 

Ad. 2 

Przewodniczący Rady poinformował, iż porządek obrad został przesłany radnym wraz 

z materiałami na dzisiejsze obrady.  

Porządek obrad: 

1. Otwarcie Sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Ustalenie porządku obrad. 

3. Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy w okresie międzysesyjnym. 

4. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy o świadczenie 

usług w zakresie publicznego transportu zbiorowego. 

5. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia od Powiatu Białostockiego zadania 

polegającego na zarządzaniu drogami powiatowymi na terenie Gminy Gródek w zakresie ich 

zimowego utrzymania w 2021 r.  

6. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia szczegółowych 

warunków przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze, 

z wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi 
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oraz szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia od odpłatności, jak 

również tryb ich pobierania. 

7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie dotacji dla 

niepublicznej szkoły podstawowej, w której zorganizowano oddział przedszkolny w wyższej 

wysokości niż określona w ustawie o finansowaniu zadań oświatowych. 

8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi oraz ustalenia stawki tej opłaty. 

9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej przez właścicieli nieruchomości na których 

zamieszkują mieszkańcy oraz warunków i trybu składania deklaracji za pomocą środków 

komunikacji elektronicznej. 

10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od 

nieruchomości. 

11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zwolnień w podatku od środków transportowych  

i w podatku od nieruchomości. 

12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Gródek na 2020 r. 

13. Pytania i wnioski radnych. 

14. Wolne wnioski i informacje. 

15. Przyjęcie protokołu obrad XXI Sesji Rady Gminy Gródek. 

16. Zamknięcie obrad. 

(Projekt porządku obrad stanowi Załącznik Nr 1 do niniejszego protokołu) 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, czy są jakieś pytania bądź uwagi do proponowanego 

porządku obrad? Następnie, wobec braku pytań i uwag poddał pod głosowanie jawne porządek obrad 

XXII Sesji Rady Gminy. 

Głosowało 14 radnych: 

za – 14, 

przeciw – 0, 

wstrzymujących się – 0, 

nieoddany głos – 1. 

W oparciu o wyniki przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, iż porządek 

obrad XXII Sesji Rady Gminy został przyjęty oraz że punkty 1 i 2 porządku obrad zostały zrealizowane. 

 

Ad. 3 

Wójt Gminy Wiesław Kulesza przedstawił informację o pracy Wójta w okresie międzysesyjnym. 

(Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym stanowi załącznik Nr 4 do niniejszego protokołu) 

 

Radny Monika Ratyńska poprosiła o rozwinięcie tematu dopłaty za śmieci za 2020 r. 

Zastępca Wójta Lilia Waraksa wskazała, że zgodnie ze zmianą obowiązującą od 6 września  

2019 r., ogłaszając przetarg, określamy maksymalną kwotę zadania, a rozliczenie następuje za 1 tonę 

odpadów. W materiałach Radni otrzymali zestawienie szacunkowych kosztów gospodarowania 

bioodpadami, z którego wynika, że w 2020 r. znacznie wzrosła ilość odpadów. W 2019 r. było to 50,66 

ton, natomiast w 2020 r. ilość odpadów wyniesie około 124 ton. Już w okresie od stycznia  

do października, ta ilość wyniosła 106,82 tony. Przypuszczamy, że już połowie listopada przekroczymy 

limit, który został określony w specyfikacji i w umowie. A zatem, w celu zapewnienia odbioru śmieci 

od mieszkańców w listopadzie i w grudniu musieliśmy zawrzeć umowę na ten okres. Ustawa  

o zamówieniach publicznych daje nam możliwość wykorzystania formy bezprzetargowej. 

Zastosowaliśmy zapis „od momentu wyczerpania do końca roku”, ponieważ nie wiemy dokładnie, kiedy 

to nastąpi. 
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Wójt Gminy Wiesław Kulesza dodał, że w przypadku, gdybyśmy takiej umowy nie podpisali,  

to zgodnie ze zmianą w ustawie, nie mielibyśmy zapewnionej firmy, która odbierałaby odpady 

komunalne. W poprzednim porządku prawnym, stosowaliśmy ryczałt. W danym roku firma woziła 

odpady, niezależnie od ilości odpadów i czy ma straty czy zyski. Obecnie te przepisy się zmieniły. 

Ile Gmina wyprodukuje śmieci za tyle musi zapłacić. Niestety ogólnopolska tendencja jest taka, że ilość 

śmieci wzrasta. 

Radna Monika Ratyńska stwierdziła, że wzrost jest bardzo duży, to ponad 100 %. 

Zastępca Wójta Lilia Waraksa wskazała, że wzrost ilości śmieci jest notowany w całej Polsce. 

Jest to związane z pandemią koronawirusa. Wiele osób, siedząc w domach porządkuje swoje sprawy, 

dokonuje różnego rodzaju prac i remontów, wymienia meble. Mieszkańcy, w zwiększonej ilości oddają 

odpady remontowe, a także zmieszane. 

Radna Monika Ratyńska zapytała kto pokryje te koszty. Czy będą one pokryte  

z przyszłorocznych opłat? 

Zastępca Wójta Lilia Waraksa odpowiedziała, że za ten rok, koszty zostaną pokryte z budżetu 

Gminy. 

Wójt Gminy Wiesław Kulesza odpowiedział, że będzie trzeba dołożyć około 120 000 zł z budżetu 

Gminy. 

 

Ad.4 

Przewodniczący Rady poinformował, że projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie 

umowy o świadczenie usług w zakresie publicznego transportu zbiorowego, radni otrzymali 

wraz z zaproszeniem na dzisiejsze posiedzenie. Następnie zwrócił się do radnych z pytaniem czy mają 

uwagi bądź pytania do przedłożonej informacji.  

Radny Jerzy Gryc zapytał o to jaka była frekwencja pasażerska tych dwóch przewozów? 

Kierownik Referatu Inwestycyjnego i Gospodarki Komunalnej Monika Gościk 

odpowiedziała, że na dzień dzisiejszy nie ma przygotowanej takiej statystyki, ale możemy oczywiście 

przygotować takie dane. Zdarzają się dni, kiedy dojeżdża kilkanaście osób, głównie we wtorki, ale są 

również takie, gdy z przewozów korzysta 1-2 osoby. Raczej nie zdarzają się sytuacje, że nie ma osób 

zainteresowanych przewozami. 

Wójt Gminy Wiesław Kulesza odpowiedział, że nie są to codzienne kursy. Zastanawialiśmy się 

nad tym, czy wystarczający będzie jeden kurs. Jednakże, analiza pokazuje, że przy dopłacie 3 zł  

do km, nie musimy wiele dopłacać, a kursy cieszą się zainteresowaniem. W związku z tym, podjęliśmy 

decyzję o pozostawieniu 2 kursów. Wcześniej staraliśmy się dowozić mieszkańców wsi 

przygranicznych w różny sposób, również własnym sprzętem.   

Przewodniczący Rady wobec braku dalszych pytań i uwag, poddał pod głosowanie jawne uchwałę 

w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy o świadczenie usług w zakresie publicznego transportu 

zbiorowego. 

Głosowało 15 radnych: 

za – 15, 

przeciw – 0, 

wstrzymujących się – 0. 

W oparciu o wyniki głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała w sprawie 

wyrażenia zgody na zawarcie umowy o świadczenie usług w zakresie publicznego transportu 

zbiorowego, została podjęta. 

(Uchwała Nr XXII/184/20 Rady Gminy Gródek w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy o świadczenie usług 

w zakresie publicznego transportu zbiorowego., stanowi załącznik Nr 7 do niniejszego protokołu) 

 

 

Ad. 5 

Przewodniczący Rady poinformował, że projekt uchwały w sprawie przyjęcia od Powiatu 

Białostockiego zadania polegającego na zarządzaniu drogami powiatowymi na terenie Gminy Gródek 
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w zakresie ich zimowego utrzymania w 2021 r., radni otrzymali wraz z zaproszeniem na dzisiejsze 

posiedzenie. Następnie zwrócił się do radnych z pytaniem czy mają uwagi bądź pytania do projektu 

uchwały. Radni nie zgłosili uwag oraz pytań do projektu uchwały, w związku z czym Przewodniczący 

Rady poprosił o przedstawienie opinii komisji. 

Radny Grzegorz Borkowski, który przewodniczył wspólnemu posiedzeniu komisji stałych Rady, 

poinformował zebranych, że przedłożony projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez 

komisje. 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie jawne uchwałę w sprawie przyjęcia od Powiatu 

Białostockiego zadania polegającego na zarządzaniu drogami powiatowymi na terenie Gminy Gródek 

w zakresie ich zimowego utrzymania w 2021 r.  

Głosowało 14 radnych: 

za – 14, 

przeciw – 0, 

wstrzymujących się – 0, 

nieoddany głos – 1. 

W oparciu o wyniki głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała w sprawie przyjęcia 

od Powiatu Białostockiego zadania polegającego na zarządzaniu drogami powiatowymi na terenie 

Gminy Gródek w zakresie ich zimowego utrzymania w 2021 r., została podjęta. 

(Uchwała Nr XXII/185/20 Rady Gminy w sprawie przyjęcia od Powiatu Białostockiego zadania polegającego na zarządzaniu 

drogami powiatowymi na terenie Gminy Gródek w zakresie ich zimowego utrzymania w 2021 r., stanowi załącznik Nr 8 do 

niniejszego protokołu) 

 

Ad. 6 

Przewodniczący Rady poinformował, że projekt uchwały zmieniającą uchwałę w sprawie 

ustalenia szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne 

usługi opiekuńcze, z wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami 

psychicznymi oraz szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia od odpłatności, 

jak również tryb ich pobierania, radni otrzymali wraz z zaproszeniem na dzisiejsze posiedzenie.  

Następnie zwrócił się do radnych z pytaniem czy mają uwagi bądź pytania do projektu uchwały. Radni 

nie zgłosili uwag oraz pytań do projektu uchwały. Przewodniczący Rady, poddał pod głosowanie jawne 

uchwałę zmieniającą uchwałę w sprawie ustalenia szczegółowych warunków przyznawania  

i odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze, z wyłączeniem specjalistycznych 

usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi oraz szczegółowych warunków 

częściowego lub całkowitego zwolnienia od odpłatności, jak również tryb ich pobierania. 

Głosowało 14 radnych: 

za – 14, 

przeciw – 0, 

wstrzymujących się – 0, 

nieoddany głos -1. 

W oparciu o wyniki głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała zmieniająca 

uchwałę w sprawie ustalenia szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności za usługi 

opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze, z wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych 

dla osób z zaburzeniami psychicznymi oraz szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego 

zwolnienia od odpłatności, jak również tryb ich pobierania, została podjęta. 

(Uchwała Nr XXII/186/20 Rady Gminy Gródek zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia szczegółowych warunków 

przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze, z wyłączeniem specjalistycznych usług 

opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi oraz szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia 

od odpłatności, jak również tryb ich pobierania, stanowi załącznik Nr 9 do niniejszego protokołu) 

 

Ad. 7 

Przewodniczący Rady poinformował, że projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 

udzielenie dotacji dla niepublicznej szkoły podstawowej, w której zorganizowano oddział przedszkolny 
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w wyższej wysokości niż określona w ustawie o finansowaniu zadań oświatowych, radni otrzymali wraz 

z zaproszeniem na dzisiejsze posiedzenie. Dodał, że w związku z tym, że przedmiotowy projekt uchwały 

wywołał wiele kontrowersji, na dzisiejsze posiedzenie zaproszono Panią Dyrektor Niepublicznej Szkoły 

Podstawowej w Zaułkach, a następnie oddał głos Pani Dyrektor.  

Dyrektor Niepublicznej Szkoły Podstawowej w Załukach Irena Supron, wskazała,  

że w tamtym roku szkolnym oddział przedszkolny liczył 3 dzieci. „Prowadzenie oddziału 

przedszkolnego jest obowiązkiem Gminy. Nie mieliśmy na to pieniędzy, więc ustaliliśmy z Panem 

Wójtem i Panią Skarbnik, że dzieci te, będą uczęszczały do oddziału, ponieważ jest taka potrzeba 

rodziców i uczniów. Zwróciliśmy się do Państwa z prośbą o podjęcie uchwały o zwiększeniu dotacji, 

którą to Państwo podjęliście w tym roku.  Uchwała dotyczyła tylko miesiąca czerwca. W miesiącu lipcu 

i sierpniu już tej kwoty nie otrzymaliśmy, a przypominam Państwu, że rok szkolny trwa od 1 września 

do 31 sierpnia. Tak naprawdę przez te 2 miesiące pozbawiliście nas Państwo pieniędzy. Przejmując 

prowadzenie oddziału przedszkolnego przyjęliśmy ogromną odpowiedzialność związaną z edukacją, 

opieką i wychowaniem dzieci. Pisząc arkusz organizacyjny na rok 2020/2021 założyliśmy sobie również 

oddział przedszkolny, ponieważ dzieci z automatu przeszły z punktu przedszkolnego do oddziału 

przedszkolnego, do szkoły. My, ten oddział prowadzimy od września i sytuacja jest identyczna.  

W dalszym ciągu brakuje nam pieniędzy. Aby nie obciążać już Gminy, połączyłam klasę pierwszą 

z oddziałem przedszkolnym, w celu rozłożenia kosztów po połowie. Te koszty to tylko i wyłącznie 

wynagrodzenie nauczyciela. Od miesiąca lipca do dnia dzisiejszego otrzymaliśmy 4 000 zł. Wyjaśnię 

Państwu skąd się bierze kwota dotacji dla oddziału przedszkolnego prowadzonego przy szkole. To jest 

wartość wzięta z gminy ościennej, która ma przybliżoną wysokość podatku dochodowego, w naszym 

przypadku jest to Gmina Szudziałowo. Otrzymujemy 75% tej kwoty, to jest minimum, które 

otrzymujemy i jest to kwota 200 zł. Kalkulując 200 x 7 daje kwotę 1400 zł. Jak my teraz mamy rozliczyć 

budżet? Dostajemy 2 dotacje, jedną na oddział przedszkolny, a drugą na szkołę. Gmina dostaje 

subwencję z budżetu Państwa, a my dostajemy dotację. We wrześniu piszę do Systemu Informacji 

Oświatowej i wpisuję uczniów, wszystkie dane, nr PESEL, zamieszkanie, orzeczenia oraz przypisaną 

pomoc psychologiczno-pedagogiczną. Na tej podstawie, do 30 września otrzymuję dotację i na tej 

podstawie tworzę budżet. Jeżeli jakiś uczeń odchodzi, wtedy dostajemy mniej i analogicznie jak 

dochodzi, mamy więcej. Przez 12 lat nikt nam nigdy nie dołożył ani jednej złotówki. Państwo zdajecie 

sobie sprawę w jakim stanie my tę szkołę zastaliśmy? W naszej placówce priorytetem jest zawsze uczeń. 

W związku z tym, musieliśmy budynek szkoły tak wyremontować i doposażyć, aby uczniowie chcieli 

tu przychodzić z chęcią i aby mogli się uczyć w godnych warunkach. Nasza szkoła jest szkołą rodzinną, 

z bardzo dobrą renomą i jest bardzo wysoko oceniana. Chciałabym Państwu powiedzieć, że zdarzyło się 

po raz pierwszy, od 12 lat, że nie zapłaciłam swojemu nauczycielowi ani jednej złotówki z okazji dnia 

edukacji narodowej, ponieważ nie stać nas na to. Ponieważ nie otrzymaliśmy od was pieniędzy. Nie stać 

nas na to również dlatego, że to my utrzymujemy te budynki. Zadam Państwu pytanie jaki jest koszt 

utrzymania punktu przedszkolnego i oddziału przedszkolnego? Nikt nie wie. Dziś jest 30 października 

a jeszcze nie otrzymaliśmy żadnych pieniędzy na utrzymanie tych placówek. Zapytałam księgowej jaki 

jest koszt utrzymania w tym roku punktu przedszkolnego. Dzisiaj jest to 2 600 zł. Pytam się Państwa 

czy my jesteśmy instytucją charytatywną, żeby wspierać nie swoje własne zadania? Ja oczywiście zdaję 

sobie sprawę z tego, że wszyscy oszczędzają, my również. Dzisiaj mamy w placówce punkt 

przedszkolny, oddział przedszkolny i bibliotekę. Żeby nie te placówki, ja bym zamknęła te budynki 

i wyłączyłabym ogrzewanie. Mój nauczyciel zarabia podstawę, nie na podstawie Karty Nauczyciela. 

Nauczyciel dyplomowany ma 3 800 zł, a nauczyciel stażysta ma 2 800 zł. W przyszłości chciałabym 

brać udział w posiedzeniach komisji, bo ja Państwu wszystko dokładnie wyjaśnię. W dzisiejszych 

czasach zaszczytem jest być Radnym, jest to też ogromna odpowiedzialność, do Państwa należy 

obowiązek dociekania prawdy. Kwota dotacji jest nam niezbędna, by móc się rozliczyć do 15 stycznia 

2021 r. Mam nadzieję, że Państwa dzisiejsza decyzja będzie decyzją mądrą i rozważną.” 

Radny Jerzy Gryc powiedział, że Pani Dyrektor zarzuciła radnym pozbawienie szkoły dotacji 

w miesiącu lipcu i sierpniu. Chciałbym wyjaśnić, że podczas głosowania bodajże w marcu to nie było 

ujęte. Z tego co pamiętam były ujęte miesiące styczeń-czerwiec. Być może zwracała się Pani z pismem 

do Gminy, ale my o tym nie wiedzieliśmy. Tak jak przed dzisiejszym jest wrzesień-grudzień. Tak więc 

uważam, że te sformułowanie „pozbawiliście”, nas Radnych, nie dotyczy. 

Dyrektor Niepublicznej Szkoły Podstawowej w Załukach Irena Supron, odpowiedziała, że być 

może, co do zakresu miesięcy, powinny się wypowiedzieć osoby mające wiedzę na temat zapisów 
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odpowiednich rozporządzeń, ale ja zawsze podkreślam, że rok szkolny trwa od września do końca 

sierpnia. Wtedy z jakichś przyczyn nie dostaliśmy dotacji, teraz otrzymaliśmy wyrównanie.  

Radny Jerzy Gryc powiedział, że Radni otrzymują informację o tym, ile zostało przeznaczonych 

środków za poprzedni rok szkolny 2019/2020. Podsumował, że według danych dotacja dla 

Niepublicznej Szkoły Podstawowej w Załukach wyniosła 531 000 zł, w tym dotacja dla dzieci 

niepełnosprawnych - 74 000 zł.  

Dyrektor Niepublicznej Szkoły Podstawowej w Załukach Irena Supron zadała pytanie czy 

Radny Jerzy Gryc wie, ile wynosi utrzymanie punktu przedszkolnego. To o czym Pan mówi, to kwota 

jaką dostajemy od Państwa. Dostajemy również dotację na pomoce naukowe dla dzieci z orzeczeniem 

o niepełnosprawności. Do budżetu Gminy zwróciliśmy 30 000 zł, ponieważ nie wykorzystujemy tej 

kwoty w całości, bo nasza szkoła jest świetnie wyposażona. 

Radna Małgorzata Popławska stwierdziła, że według jej wiedzy, Punkt Przedszkolny utrzymuje 

przedszkole Samorządowe w Gródku, a filię biblioteki - Biblioteka Publiczna w Gródku, w związku  

z tym jakie koszty utrzymania biblioteki i punktu ma Pani na myśli? 

Dyrektor Niepublicznej Szkoły Podstawowej w Załukach Irena Supron, odpowiedziała, że 

Gmina użyczyła budynek dla Niepublicznej Szkoły Podstawowej w Załukach. Szkoła natomiast 

użyczyła sale dla punktu przedszkolnego i biblioteki. Zawarta została umowa użyczenia pomiędzy 

Stowarzyszeniem Załuki nad Supraślą, a Biblioteką i Przedszkolem, zgodnie z którą przedszkole  

i biblioteka opłaca pewien procent opłat za energię i wodę. Największe koszty to paliwo (ogrzewanie) 

światło i woda.  

Radna Katarzyna Rogacz stwierdziła, że z tego co pamiętam koszt utrzymania filii w Załukach 

to 3 000 zł za 2019 r. 

Zastępca Wójta Lilia Waraksa odnosząc się do wypowiedzi Pani Dyrektor, stwierdziła,  

że niektóre poruszone tutaj kwestie, nie powinny być skierowane do Rady Gminy. W związku z tym, 

że została zawarta umowa, jej strony powinny załatwiać wszelkie roszczenia między sobą. Tematy te, 

powinny być poruszane w obustronnych kontaktach, a nie na komisjach i sesjach Rady Gminy. 

Uważam, że nie można powiedzieć, że władze Gminy jak i Rada Gminy zostawiły Niepubliczna Szkołę 

Podstawową w Załukach bez żadnej pomocy. Ta pomoc jest świadczona chociażby poprzez użyczenie 

obiektu czy też jego modernizację. 

Przewodniczący Rady podziękował Pani Dyrektor za przybliżenie tematu. Radni nie zgłosili 

więcej uwag oraz pytań do projektu uchwały, w związku z czym Przewodniczący Rady poprosił  

o przedstawienie opinii komisji. 

Radny Grzegorz Borkowski, który przewodniczył wspólnemu posiedzeniu komisji stałych Rady, 

poinformował zebranych, że przedłożony projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez 

komisje. 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie jawne uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na 

udzielenie dotacji dla niepublicznej szkoły podstawowej, w której zorganizowano oddział przedszkolny 

w wyższej wysokości niż określona w ustawie o finansowaniu zadań oświatowych.  

Głosowało 15 radnych: 

za – 10, 

przeciw – 0, 

wstrzymujących się – 5, 

W oparciu o wyniki głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała w sprawie 

wyrażenia zgody na udzielenie dotacji dla niepublicznej szkoły podstawowej, w której zorganizowano 

oddział przedszkolny w wyższej wysokości niż określona w ustawie o finansowaniu zadań 

oświatowych, została podjęta. 

(Uchwała Nr XXII/187/20 Rady Gminy Gródek w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie dotacji dla niepublicznej szkoły 

podstawowej, w której zorganizowano oddział przedszkolny w wyższej wysokości niż określona w ustawie o finansowaniu 

zadań oświatowych, stanowi załącznik Nr 10 do niniejszego protokołu) 
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Ad. 8 

Przewodniczący Rady poinformował, że projekt uchwały wyboru metody ustalenia opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia stawki tej opłaty, radni otrzymali wraz  

z zaproszeniem na dzisiejsze posiedzenie. Następnie zwrócił się do radnych z pytaniem czy mają uwagi 

bądź pytania do projektu uchwały.  

Radny Marek Antonowicz zapytał ilu jest mieszkańców gminy Gródek, ile Gmina płaci za 

gospodarowanie odpadami i jakie kroki podjęła Gmina by tych niepłacących za śmieci było jak 

najmniej? 

Inspektor w Referacie Planowania Przestrzennego, Ochrony Środowiska i Rolnictwa Urszula 

Wołosewicz, odpowiedziała, że według danych Urzędu Stanu Cywilnego, mieszkańców 

zameldowanych, a nie jest to jednoznaczne z zamieszkałymi, na stan 29 września 2020 r.  było 5 134 

osoby. Osób, które złożyło deklarację jest 4 242. Są to osoby stale zamieszkujące nieruchomości. Trzeba 

mieć to na względzie, że Urząd nie posiada danych, o gospodarstwach w których zamieszkuje 

6 i więcej mieszkańców, a wynika to z tego, że na deklaracji mieszkańcy zaznaczają opcję 6 i więcej. 

Nie wiemy czy jest to 6, 8 czy 10 mieszkańców. Zamieszkujących sezonowo jest 153 osoby. Wartość 

ta jest zmienna, ponieważ deklaracje, co do zasady, są składane co roku. Nie dysponuję w tej chwili 

danymi odnośnie opłaty. W sprawie ściągalności wysyłane są upomnienia, w dalszej kolejności, jeżeli 

jest to nieskuteczne, wystawiany jest tytuł wykonawczy. Jeżeli jest taka możliwość, opłata jest ściągana, 

jeżeli nie, to dostajemy pismo, że kwota jest nieściągalna i wówczas Gmina ma związane ręce. 

Radny Marek Antonowicz przypomniał, że zapytał co Gmina robi, żeby tych niepłacących było 

co raz mniej? 

Zastępca Wójta Lilia Waraksa powiedziała, że ten temat był szeroko poruszany na wspólnym 

posiedzeniu komisji. Na bieżąco, na podstawie wszystkich dostępnych ewidencji, jakimi dysponuje 

Wójt Gminy, porównujemy dane i weryfikujemy ewentualne nieścisłości pomiędzy deklaracją 

w sprawie opłaty za odpady komunalne. W miejscach zamieszkania nie przeprowadzamy kontroli, 

ponieważ uważamy, że mija się to z celem. Przepisy w prawie meldunkowym oraz te, dotyczące kontroli 

nie pozwalają na uzyskanie efektów, których byśmy oczekiwali. O przeprowadzeniu kontroli musimy 

zawiadomić na 7 dni przed jej przeprowadzeniem. Musimy stawiać na uświadamianie ludzi, aby zdawali 

sobie sprawę, że nie wykazując prawdziwej ilości osób zamieszkałych, poniekąd oszukują innych 

mieszkańców, którzy muszą płacić za te gospodarstwa, które nie są wykazywane w całości. Zasady 

organizacji i funkcjonowania gminnego systemu gospodarowania odpadami komunalnymi określa 

ustawa z dnia 13 września 1996 r. o utrzymaniu czystości i porządku w gminach. Zgodnie z art. 6c tejże 

ustawy, gmina jest obowiązana do zorganizowania odbierania odpadów komunalnych od właścicieli 

nieruchomości, na których zamieszkują mieszkańcy, stosując wytyczne określone przez ustawodawcę. 

Po pierwsze – Wójt jest obowiązany przeprowadzić przetarg na odbiór odpadów komunalnych od 

właścicieli nieruchomości, przy czym podstawę ustalenia wynagrodzenia za odbieranie odpadów 

komunalnych od właścicieli nieruchomości stanowi stawka za 1 Mg odebranych odpadów. Ponadto, 

gmina tworzy punkt selektywnego zbierania odpadów komunalnych w sposób umożliwiający łatwy 

dostęp dla wszystkich mieszkańców. W okresie od kwietnia do października częstotliwość odbierania 

zmieszanych odpadów komunalnych oraz bioodpadów stanowiących odpady komunalne nie może być 

rzadsza niż raz na tydzień w budynkach wielolokalowych i nie rzadsza niż raz na dwa tygodnie  

z budynków mieszkalnych jednorodzinnych. Wszystkie te elementy mają wpływ na koszty 

funkcjonowania systemu gospodarowania odpadami, które zgodnie z art. 6r ust. 2 ustawy, obejmują: 

1) koszty odbierania i transportu odpadów, realizowanego przez wyłonioną w drodze 

przetargu firmę; 

2) koszty zagospodarowania tych odpadów, realizowanego według cen ustalonych przez 

Radę Miasta Białegostoku dla instalacji przetwarzania odpadów komunalnych Miasta 

Białegostoku, tj. Zakładu Utylizacji Odpadów Komunalnych w Hryniewiczach (ZUOK 

Hryniewicze) i Zakładu Unieszkodliwiania Odpadów Komunalnych w Białymstoku 

(ZUOK Białystok). Przypomnę, że odpady komunalne odebrane w ramach gminnego 

systemu gospodarowania odpadami kierowane są do tych instalacji na podstawie 

porozumienia pomiędzy Miastem Białystok a Gminą Gródek w ramach Projektu 

,,Zintegrowany system gospodarki odpadami dla aglomeracji białostockiej”;  
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3) koszty tworzenia i utrzymywania punktu selektywnego zbierania odpadów 

komunalnych; 

4) koszty obsługi administracyjnej systemu; 

5) koszty edukacji ekologicznej w zakresie prawidłowego postępowania z odpadami 

komunalnymi. 

Jednocześnie ustawodawca określił, iż gmina pokrywa powyższe koszty funkcjonowania systemu 

gospodarowania odpadami z pobranych opłat za gospodarowanie odpadami komunalnymi. Art. 5 

ustawy o utrzymaniu czystości i porządku w gminach zawiera szczegółowy katalog obowiązków 

właścicieli nieruchomości, a wśród nich obowiązek zbierania w sposób selektywny powstałych na 

terenie nieruchomości odpadów komunalnych. Ponadto, zgodnie z art. 6h ustawy - właściciele 

nieruchomości objętych gminnym systemem są obowiązani ponosić opłatę za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi. Ustawa o utrzymaniu czystości i porządku w gminach szczegółowo 

reguluje kwestie dotyczące opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi. W art. 6j zostały 

określone wszystkie możliwe metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami, a mianowicie 

w przypadku nieruchomości zamieszkałych, opłata stanowi iloczyn: liczby mieszkańców 

zamieszkujących daną nieruchomość lub ilości zużytej wody z danej nieruchomości, lub powierzchni 

lokalu mieszkalnego oraz ustalonej stawki opłaty. Ponadto, rada gminy może uchwalić jedną stawkę 

opłaty od gospodarstwa domowego (niezależnie od liczby osób tworzących gospodarstwo). 

Kompetencje do dokonania wyboru metody ustalenia opłaty spośród metod określonych w art. 6j 

ust. 1 i 2 ustawodawca przyznał radom gminy, określając jednocześnie wytyczne, jakimi powinny 

kierować się rady gmin przy ustalaniu stawki opłaty. Rada gminy, określając stawki opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi, bierze pod uwagę: liczbę mieszkańców zamieszkujących 

daną gminę, ilość wytwarzanych na terenie gminy odpadów komunalnych, koszty funkcjonowania 

systemu gospodarowania odpadami komunalnymi, przypadki, w których właściciele nieruchomości 

wytwarzają odpady nieregularnie. Ponadto, rada gminy ustala stawki opłat w wysokości nie wyższej 

niż maksymalne stawki opłat, które za odpady komunalne zbierane i odbierane w sposób selektywny 

zostały procentowo określone w zależności od przeciętnego miesięcznego dochodu 

rozporządzalnego na 1 osobę ogółem. Ustawodawca nałożył na radę gminy obowiązek określenia 

stawki opłaty podwyższonej za gospodarowanie odpadami komunalnymi, jeżeli właściciel 

nieruchomości nie wypełnia obowiązku zbierania odpadów komunalnych w sposób selektywny. 

Wysokość stawki opłaty podwyższonej nie może być niższa niż dwukrotna wysokość i nie wyższa 

niż czterokrotna wysokość stawki podstawowej ustalonej przez radę gminy. Rada gminy, w drodze 

uchwały, zwalnia w części z opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi właścicieli 

nieruchomości zabudowanych budynkami mieszkalnymi jednorodzinnymi kompostujących 

bioodpady stanowiące odpady komunalne w kompostowniku przydomowym, zgodnie z dyspozycją 

ustawową - proporcjonalnie do zmniejszenia kosztów gospodarowania odpadami komunalnymi 

z gospodarstw domowych. Biorąc powyższe pod uwagę oszacowana kwota potrzebna do 

sfinansowania systemu gospodarki odpadami komunalnymi w Gminie Gródek w 2021 r. wynosi 

1 176 311, 63 zł. Proponowana w projekcie uchwały metoda od liczby mieszkańców 

zamieszkujących daną nieruchomość przy stawce 23 zł od mieszkańca pozwoli sfinansować koszty 

funkcjonowania systemu przy założeniu, że nie wzrośnie drastycznie masa odbieranych odpadów, 

nie nastąpi znaczny wzrost cen zagospodarowania odpadów w instalacjach, opłaty będą wnoszone 

przez właścicieli nieruchomości od faktycznej liczby mieszkańców zamieszkujących daną 

nieruchomość oraz przez wszystkich obowiązanych do ponoszenia tych opłat. 

Wójt Gminy Wiesław Kulesza dodał, że po wejściu w życie nowych przepisów w tej kwestii, 

odbywaliśmy spotkania w większości miejscowości. Mieszkańcy zostali poinformowali o zasadach 

dotyczących gospodarowania odpadami komunalnymi. Dodatkowo, zamieszczaliśmy stosowne 

informacje na tablicach ogłoszeń oraz w lokalnej gazecie. Uświadamialiśmy ludzi, że jest to obowiązek 

i wysokość tej opłaty zależy również od stopnia zdyscyplinowania mieszkańców odnośnie realizacji 

tego obowiązku. Tak naprawdę, nie wiemy ile osób zameldowanych pracuje za granicą lub ile osób 

dojeżdżających do szkół mieszka w Gminie. Powinniśmy się wzajemnie obserwować i uświadamiać 

w razie zaobserwowania nieprawidłowości. To, ile będziemy płacić za śmieci, zależy od tego, czy 

wszyscy wypełnimy deklaracje, zgodnie ze stanem faktycznym. 
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Radny Mirosław Nos zauważył, że osobom nie płacącym za prąd, elektrownia odcina jego 

dostawę, czy istnieje obowiązek odbioru śmieci od osób, które nie złożyły deklaracji? 

Inspektor Urszula Wołosewicz odpowiedziała, że Gmina nie ma takiej możliwości. 

Wójt Gminy Wiesław Kulesza dodał, że w takiej sytuacji wszczynane jest postępowanie 

egzekucyjne. 

Radny Marek Antonowicz zapytał, czy jest porównanie z poprzednim rokiem? Stwierdził,  

że według jego obliczeń, nie płaci prawie 900 osób. Czy można pozyskać dane, ile osób w poprzednim 

roku nie płaciło za śmieci? 

Inspektor Urszula Wołosewicz odpowiedziała, że nie ma takiego zestawienia, natomiast może 

takie dane przygotować, Tendencja jest spadkowa, osób, które nie płaca jest mniej w bieżącym roku.  

Wójt Gminy Wiesław Kulesza odpowiedział, że znów wracamy do tego samego tematu. Znamy 

dane, że tyle osób nie płaci, tak naprawdę jednak nie wiemy czy powinni płacić. Nawiązuję tu, 

do różnicy pomiędzy mieszkańcami zamieszkałymi, a zameldowanymi. 

Radny Janusz Michał Cimochowicz stwierdził, że sołtysi w małych miejscowościach są 

najbardziej zorientowani kto mieszka, bądź nie, w danym gospodarstwie i to oni powinni być źródłem 

informacji o nieprawidłowościach. Państwo wprowadziło podwyższone opłaty za odbiór odpadów 

komunalnych oraz dodatkowy zapis o częstotliwości odbioru. W małych miejscowościach 

gospodarstwa są głównie 1 lub 2 osobowe. Podczas odbioru odpadów zmieszanych, ludzie nie 

wystawiają śmieci, bo ich po prostu nie mają. Wzrost kosztów systemu związany jest także ze wzrostem 

kosztów transportu. Uważam, że mimo tego, że ustawa obliguje nas do organizacji odbioru odpadów  

z taką częstotliwością, powinniśmy negocjować z Państwem, poprzez Związek Gmin Wiejskich 

Województwa Podlaskiego. 

Zastępca Wójta Lilia Waraksa powiedziała, że Wójt Gminy uczestniczy w zebraniach Związku 

Gmin Wiejskich Województwa Podlaskiego i wnioski tam wypracowane płynął do Sejmu. Natomiast, 

zmiany są niekorzystne. Od kwietnia do października odbiór odpadów zmieszanych następuje raz  

w tygodniu od lokali wielomieszkaniowych i dwa razy w miesiącu od gospodarstw jednorodzinnych. 

Do tej pory istniał zapis, że w gminach wiejskich mogliśmy odbierać odpady raz w miesiącu. Nie mamy 

na to wpływu. Jak wszyscy wiemy, ustawy są tworzone w Sejmie. 

Radna Monika Ratyńska czy jest sprawdzana lista odbioru osób, które złożyły deklaracje? 

Inspektor Urszula Wołosewicz potwierdziła, że jest to sprawdzane. Firma odbierająca otrzymuje 

od nas na bieżąco informacje z jakich nieruchomości powinna odbierać odpady. 

Monika Ratyńska stwierdziła, że jeżeli nie da się zweryfikować ilości osób, to może należy wyjść 

od ilości odpadów, bo jeżeli u kogoś zgłoszona jest jedna osoba, a odpadów jest dużo to powinno rodzić 

wątpliwości. 

Inspektor Urszula Wołosewicz powiedziała, że nie ma ograniczeń w stosunku do ilości odpadów 

z wyłączeniem odpadów remontowo-budowlanych, których to jest ograniczona ilość do 2 m3 rocznie. 

Jedna osoba może wystawić 5 worków a może wystawić również 10. Tego nie weryfikujemy. W tym 

roku do listopada odebraliśmy łącznie ponad 1 079 Mg odpadów. W tamtym roku do tego okresu 

odebraliśmy 929 Mg. Różnica jest widoczna, a szacowanie kosztów zostało dokonane na podstawie 

roku ubiegłego. W tych danych nie został ujęty odbiór gabarytów, który miał miejsce w listopadzie tego 

roku (około 40 ton gabarytów) Znaczny wzrost ilości odpadów został odnotowany od kwietnia 2020 r., 

czyli od momentu ogłoszenia kwarantanny narodowej. 

Radna Monika Ratyńska zapytała, czy są jakieś dane co do ilości odbieranych śmieci 

z poszczególnych miejscowości? 

Inspektor Urszula Wołosewicz odpowiedziała, że firma odbierająca odpady przesyła miesięczne 

raporty. W większych miejscowości jest widoczna większa ilość śmieci tj. w Gródku, Waliłach-Stacji, 

Załukach. Gmina jest podzielona na 7 obszarów, z których składane są raporty. Jest tam uwzględniona 

ilość kursów i tonaż przekazywany do instalacji. 
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Radny Andrzej Wysocki powiedział, że jak wszyscy wiemy, toczy się w sądzie sprawa, dotycząca 

poprzedniej uchwały w sprawie określenia metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi. Co będzie, jeśli wygramy tę sprawę? Czy będzie obowiązywała poprzednia metoda czy 

ta, która zostanie dzisiaj uchwalona? 

Zastępca Wójta Lilia Waraksa, stwierdziła, że Prokuratura zakwestionowała metodę jaką 

przyjęliśmy w obowiązującej jeszcze uchwale, czyli od gospodarstwa domowego. Prokuratura 

kwestionuje to, że nie można różnicować tej stawki. Przyjęliśmy, że w zależności od ilości osób, stawkę 

tę proporcjonalnie obniżamy. Wojewódzki Sąd Administracyjny podzielił zdanie Prokuratury, jednak 

w uzasadnieniu do wyroku stwierdził, że część orzecznictwa uważa, że można tę stawkę różnicować, 

a część, że nie. Dlatego też złożyliśmy kasację. Sprawa jest obecnie w NSA. Zgodnie z przepisami, 

musimy podjąć uchwałę w sprawie stawki na przyszły rok, w oparciu o rozstrzygnięty przetarg. Aby już 

nie narażać się na dalsze zarzuty, proponujemy metodę „od mieszkańca razy stawka”. 

Radni nie zgłosili więcej uwag oraz pytań do projektu uchwały, w związku z czym 

Przewodniczący Rady poprosił o przedstawienie opinii komisji. 

Radny Grzegorz Borkowski, który przewodniczył wspólnemu posiedzeniu komisji stałych Rady, 

poinformował zebranych, że przedłożony projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez 

komisje. 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie jawne uchwałę w sprawie wyboru metody ustalenia 

opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia stawki tej opłaty. 

Głosowało 13 radnych: 

za – 13, 

przeciw – 0, 

wstrzymujących się – 2, 

W oparciu o wyniki głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała w sprawie wyboru 

metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia stawki tej opłaty, 

została podjęta. 

(Uchwała Nr XXII/188/20 Rady Gminy Gródek w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi oraz ustalenia stawki tej opłaty, stanowi załącznik Nr 11 do niniejszego protokołu) 

 

Ad. 9 

 

Przewodniczący Rady poinformował, że projekt uchwały w sprawie określenia wzoru deklaracji 

o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej przez właścicieli 

nieruchomości na których zamieszkują mieszkańcy oraz warunków i trybu składania deklaracji za 

pomocą środków komunikacji elektronicznej, radni otrzymali wraz z zaproszeniem na dzisiejsze 

posiedzenie. Następnie zwrócił się do radnych z pytaniem czy mają uwagi bądź pytania do projektu 

uchwały. Radni nie zgłosili uwag oraz pytań do projektu uchwały, w związku z czym Przewodniczący 

Rady poprosił o przedstawienie opinii komisji. 

Radny Grzegorz Borkowski, który przewodniczył wspólnemu posiedzeniu komisji stałych Rady, 

poinformował zebranych, że przedłożony projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez 

komisje. 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie jawne uchwałę w sprawie określenia wzoru 

deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej przez właścicieli 

nieruchomości, na których zamieszkują mieszkańcy oraz warunków i trybu składania deklaracji za 

pomocą środków komunikacji elektronicznej. 

Głosowało 15 radnych: 

za – 15, 

przeciw – 0, 

wstrzymujących się – 0, 
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W oparciu o wyniki głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała w sprawie 

określenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej 

przez właścicieli nieruchomości, na których zamieszkują mieszkańcy oraz warunków i trybu składania 

deklaracji za pomocą środków komunikacji elektronicznej, została podjęta. 

(Uchwała Nr XXII/189/20 Rady Gminy Gródek w sprawie określenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty 

za gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej przez właścicieli nieruchomości na których zamieszkują mieszkańcy 

oraz warunków i trybu składania deklaracji za pomocą środków komunikacji elektronicznej, stanowi załącznik Nr 11 do 

niniejszego protokołu) 

 

 

Ad. 10 

Przewodniczący Rady poinformował, że projekt uchwały w sprawie określenia wysokości stawek 

podatku od nieruchomości, radni otrzymali wraz z zaproszeniem na dzisiejsze posiedzenie. Następnie 

zwrócił się do radnych z pytaniem czy mają uwagi bądź pytania do projektu uchwały. Radni nie zgłosili 

uwag oraz pytań do projektu uchwały, w związku z czym Przewodniczący Rady poprosił  

o przedstawienie opinii komisji. 

Radny Grzegorz Borkowski, który przewodniczył wspólnemu posiedzeniu komisji stałych Rady, 

poinformował zebranych, że przedłożony projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez 

komisje. 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie jawne uchwałę w sprawie określenia wysokości 

stawek podatku od nieruchomości. 

Głosowało 15 radnych: 

za – 13, 

przeciw – 0, 

wstrzymujących się – 2, 

W oparciu o wyniki głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała w sprawie 

określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości, została podjęta. 

(Uchwała Nr XXII/190/20 Rady Gminy Gródek w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości, stanowi 

załącznik Nr 11 do niniejszego protokołu) 

 

Ad. 11 

Przewodniczący Rady poinformował, że projekt uchwały w sprawie zwolnień w podatku od 

środków transportowych i w podatku od nieruchomości, radni otrzymali wraz z zaproszeniem na 

dzisiejsze posiedzenie. Następnie, zwrócił się do radnych z pytaniem czy mają uwagi bądź pytania do 

projektu uchwały.  

Radny Jerzy Gryc zapytał kto obecnie jest zwolniony od podatku od środków transportowych  

i od podatku od nieruchomości? 

Wójt Gminy Wiesław Kulesza odpowiedział, że budynki, które są użytkowane przez np. 

Komunalny Zakład Budżetowy są zwolnione od podatku od nieruchomości, ze względu na 

wykonywanie, przez KZB, zadań Gminy. Jest to również oczyszczalnia ścieków, składowisko odpadów 

po rekultywacji. Natomiast, jeśli chodzi o zwolnienie z podatku od środków transportowych, dotyczy 

to autobusu do przewozu dzieci. 

Radni nie zgłosili więcej uwag oraz pytań do projektu uchwały, w związku z czym 

Przewodniczący Rady poprosił o przedstawienie opinii komisji. 

Radny Grzegorz Borkowski, który przewodniczył wspólnemu posiedzeniu komisji stałych Rady, 

poinformował zebranych, że przedłożony projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez 

komisje. 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie jawne uchwałę w sprawie zwolnień w podatku od 

środków transportowych i w podatku od nieruchomości. 

Głosowało 15 radnych: 

za – 15, 
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przeciw – 0, 

wstrzymujących się – 0, 

W oparciu o wyniki głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała w sprawie zwolnień 

w podatku od środków transportowych i w podatku od nieruchomości, została podjęta. 

(Uchwała Nr XXII/191/20 Rady Gminy Gródek w sprawie zwolnień w podatku od środków transportowych i w podatku od 

nieruchomości., stanowi załącznik Nr 12 do niniejszego protokołu) 

 

Ad. 12  

Przewodniczący Rady poinformował, że projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy 

Gródek na 2020 r., radni otrzymali wraz z zaproszeniem na dzisiejsze posiedzenie. Następnie, zwrócił 

się do radnych z pytaniem czy mają uwagi bądź pytania do projektu uchwały. Radni nie zgłosili uwag 

oraz pytań do projektu uchwały, w związku z czym Przewodniczący Rady poprosił o przedstawienie 

opinii komisji. 

Radny Grzegorz Borkowski, który przewodniczył wspólnemu posiedzeniu komisji stałych Rady, 

poinformował zebranych, że przedłożony projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez 

komisje. 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie jawne uchwałę w sprawie zmian w budżecie Gminy 

Gródek na 2020 r. 

Głosowało 15 radnych: 

za – 15, 

przeciw – 0, 

wstrzymujących się – 0. 

W oparciu o wyniki głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała w sprawie zmian 

w budżecie Gminy Gródek na 2020 r., została podjęta. 

(Uchwała Nr XXII/192/20 Rady Gminy Gródek w sprawie zmian w budżecie Gminy Gródek na 2020 r., stanowi załącznik 

Nr 12 do niniejszego protokołu) 

 

Ad. 13 

Radna Katarzyna Rogacz, zwróciła się w imieniu własnym oraz Pani sołtys sołectwa 

Pieszczaniki, z prośbą o zasypanie dziur i wyrównanie drogi na kawałku drogi gminnej  

w Pieszczanikach. 

Radna Monika Ratyńska, w związku z tym, że spadł śnieg i zrobiło się ślisko bardzo proszę, 

aby drogowcy nie zaspali w tym roku i zadbali o dobre warunki na drodze. W Załukach było dzisiaj 

bardzo ślisko. 

Radna Alina Gościk, w imieniu własnym oraz Pani sołtys sołectwa Wiejki, poprosiła ponownie 

o naprawę przystanku w miejscowości Wiejki. Zapytała także o to, czy w związku z tym, że 

wprowadzono do szkół naukę zdalną regularne kursy zostaną utrzymane i czy zmieni się rozkład jazdy? 

Wójt Gminy Wiesław Kulesza odpowiedział, że w sprawie tej, braliśmy pod uwagę wnioski 

mieszkańców jak i firmy dowożącej dzieci. Firma na miesiąc grudzień zawiesiła kursy, nie tylko ze 

względu na dzieci, ale także ilość pozostałych dojeżdżających oraz ze względu na konieczność opłacenia 

opiekunki, kierowcy i eksploatacji autobusu. Na tej trasie dowoziliśmy tylko jedno dziecko.  

W porozumieniu z rodzicami tego dziecka, ustaliliśmy, że w przypadku ewentualnej potrzeby dowozu, 

będziemy służyć pomocą. 

Radna Alina Gościk stwierdziła, że wobec tego mieszkańcy Wiejek będą odcięci od 

możliwości dojazdu do lekarza bądź urzędu. 

Wójt Gminy Wiesław Kulesza, odpowiedział, że ogłaszamy przetarg i kupujemy bilety w celu 

zapewnienia dowozu dzieciom. To, że jest to kurs rejsowy i zabierani są również dorośli, zależy tylko 

od firmy dowożącej. W związku z tym, że firma spodziewa się w grudniu ogromnych strat, poszliśmy 

na kompromis i wyraziliśmy zgodę na zawieszenie kursów, ze względu na to, że na tej trasie dzieci nie 

dowozimy. Dzięki temu, być może, w styczniu przewoźnik uwzględni to, że nie było kursów w grudniu, 
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czyli nie będziemy płacić za dowóz dzieci w takiej wysokości jakby to wychodziło. Ponadto, być może 

będziemy dowozić dodatkowo uruchomioną linią na tej trasie, 2 razy w tygodniu. 

 Zastępca Wójta Lilia Waraksa przypomniała, że Pan Wójt w sprawozdaniu o pracy w okresie 

międzysesyjnym wspominał o programie Senior +, który ma na celu dowóz zakupów osobom starszym. 

Osoby, które nie są w stanie zrobić zakupów, mogą skontaktować się z GOPSem lub zadzwonić na linię 

centralną i je zamówić. Zakupy będą zrobione i dowiezione do domu. 

 

Ad. 14 

Radny Mirosław Nos poinformował, że od 1 grudnia 2020 r. zmienia się rozkład jazdy firmy 

Voyager. Podziękował prezesowi firmy oraz Panu Wójtowi za udział w negocjacjach z firmą. Kluczowe 

połączenia autobusowe zostały dopasowane do godzin nocnej zmiany osób pracujących i 

dojeżdżających do Białegostoku. 

Wójt Gminy Wiesław Kulesza powiedział, że liczymy na to, że PKS Nova również będzie 

dowozić ludzi i zaproponuje takie warunki, pod względem rozkładu jazdy i ewentualnych dopłat, 

żebyśmy byli zadowoleni. Chyba, że Voyager obejmie większość naszych tras. 

Radna Małgorzata Popławska stwierdziła, że nowopowstałe rondo jest bardzo wąskie i może 

sprawiać problemy większym pojazdom. 

Radny Andrzej Wysocki dodał, że krawężnik na rondzie w stronę Gródka „jest postawiony na 

sztorc”, w stronę ulicy Rzemieślniczej jest łagodniejszy zjazd. Tak zaprojektowane rondo przy obecnej 

pogodzie może przynieść już pierwsze negatywne skutki. Jako kierowca ciężarówki mogę powiedzieć, 

że rondo jest również bardzo wąskie. Czy nie da się jeszcze tego zmienić? 

Wójt Gminy Wiesław Kulesza powiedział, że przede wszystkim, trzeba mieć na względzie to, 

że inwestorem tego przedsięwzięcia jest Powiat Białostocki. Jednakże, prowadzimy rozmowy  

z kierownikiem budowy i Zarządem Dróg Powiatowych. W momencie podwyższenia całości o kilka 

centymetrów, ruch okrężny poprawi się. Mamy prawo zgłaszać uwagi co do wykonania, prace nie 

zostały jeszcze zakończone. Wylanie ostatniej warstwy asfaltu pokaże, czy w wystarczający sposób 

rozwiąże się problem, czy będzie trzeba zmienić profil wysepek, żeby najazdy były łagodniejsze. 

 

Ad. 15 

 

 Przewodniczący Rady poinformował, iż radni nie zgłosili uwag ani uzupełnień 

do udostępnionego na stole protokolanta protokołu z XXI Sesji Rady Gminy Gródek. W związku 

z powyższym, poddał pod głosowanie przyjęcie protokołu. 

Głosowało 14 radnych: 

za – 14, 

przeciw – 0, 

wstrzymujących się – 0 

nieoddany głos – 1. 

W oparciu o wyniki przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, 

że protokół z XXI Sesji Rady Gminy został przyjęty, a następnie zostanie podpisany. 

 

 

Ad. 16 

Przewodniczący Rady oznajmił, że porządek obrad XXII Sesji Rady Gminy został zrealizowany. 

Wobec wyczerpania porządku obrad podziękował radnym oraz wszystkim uczestnikom sesji,  

a następnie zamknął obrady stwierdzając „Zamykam obrady XXII Sesji Rady Gminy Gródek”. 

Sesja Rady Gminy zakończyła się o godzinie 12:15.  

 

Integralną część protokołu stanowią załączniki wymienione poniżej: 

1. Projekt porządku obrad; 
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2. Lista obecności radnych; 

3. Lista obecności zaproszonych gości; 

4. Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy w okresie międzysesyjnym; 

5. Uchwała Nr XXII/184/20 Rady Gminy Gródek w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy o świadczenie 

usług w zakresie publicznego transportu zbiorowego; 

6. Uchwała Nr XXII/185/20 Rady Gminy Gródek w sprawie przyjęcia od Powiatu Białostockiego zadania 

polegającego na zarządzaniu drogami powiatowymi na terenie Gminy Gródek w zakresie ich zimowego 

utrzymania w 2021 r.; 

7. Uchwała Nr XXII/186/20 Rady Gminy Gródek zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia szczegółowych 

warunków przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze,  

z wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi oraz 

szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia od odpłatności, jak również tryb ich 

pobierania; 

8. Uchwała Nr XXII/187/20 Rady Gminy Gródek w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie dotacji dla 

niepublicznej szkoły podstawowej, w której zorganizowano oddział przedszkolny w wyższej wysokości niż 

określona w ustawie o finansowaniu zadań oświatowych; 

9.  Uchwała Nr XXII/188/20 Rady Gminy Gródek w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi oraz ustalenia stawki tej opłaty; 

10.  Uchwała Nr XXII/189/20 Rady Gminy Gródek w sprawie określenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej przez właścicieli nieruchomości na których zamieszkują 

mieszkańcy oraz warunków i trybu składania deklaracji za pomocą środków komunikacji elektronicznej; 

11. Uchwała Nr XXII/190/20 Rady Gminy Gródek w sprawie określenia wysokości stawek podatku od 

nieruchomości; 

12. Uchwała Nr XXII/191/20 Rady Gminy Gródek w sprawie zwolnień w podatku od środków transportowych  

i w podatku od nieruchomości; 

13. Uchwała Nr XXII/192/20 Rady Gminy Gródek w sprawie zmian w budżecie Gminy Gródek na 2020 r.; 

14. Imienny wykaz głosowań przez radnych; 

15. Potwierdzenie odbioru materiałów na XXII Sesję Rady Gminę Gródek; 

16. Nagranie z obrad XXII Sesji Rady Gminy Gródek. 

 

Na tym protokół zakończono i podpisano. 

 

    Przewodniczący Rady  

   Protokołowała 

 

    Wieczysław Gościk              Katarzyna Anchimowicz 

 


